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Z rokovania zastupitelstva

Za humnami zasa (dalšia) skládka?

ˇ
13. novembra tohto roku zvolal primátor mesta neplánované zasadanie 
poslancov MsZ Gbely, nakoľko mesto bolo úspešné pri získaní finančných 
prostriedkov ako spolu partner s mestom Stupava a niektorými rakúskymi, 
najmä ochranárskymi, organizáciami v projekte 3E – Morava Nature.

ˇ

    Celkové náklady, ktoré mesto získalo 
sú vo výške 200 tis.€, spolufinancovanie 
je vo výške 5%. Poslanci MsZ Gbely 
odsúhlasili prijatie, realizáciu a 
spolufinancovanie tohto grantu, vďaka 
ktorému sa vybudujú plávajúce ostrovy 
na Adamovských jazerách II, ktoré budú 
zabezpečovať požiadavky ochranárov 
v oblasti hniezdisk pre vtákov. Doteraz 
akciová spoločnosť PD Gbely pri ťažbe 

štrkopieskov musela nechávať časť 
ťažobného priestoru na tzv. ostrovy 
– hniezdiská, ktoré sa však vplyvom 
počasia, vody, a pod. narúšajú a na 
týchto miestach  vznikajú plytčiny, kde sa 
usadzuje nežiaduce vodné rastlinstvo. V 
rámci projektu sa uskutoční  aj čistenie 
jazera od vodného rastlinstva, zakúpia 
sa do Základnej školy v Gbeloch 
interaktívne tabule, vybuduje sa enviro 

chodník. Ďalším bodom rokovania 
poslancov bola informácia o zámere 
vybudovať v susednom katastri Holíč v 
lokalite Bresty skládku nebezpečného 
odpadu, kde poslanci prijali nasledovné 
uznesenie:
MsZ nesúhlasí so zámerom vybudovania 
„Zariadenie pre komplexné nakladanie s 
odpadmi v lokalite Holíč – Bresty kazeta 
č.2“ – (skládka nebezpečného odpadu) 
z dôvodu ochrany zdravia a životného 
prostredia. Taktiež poslanci odsúhlasili, 
aby sa zverejnilo nesúhlasné stanovisko 
poslancov MsZ Gbely v mesačníku 
Gbelan a v regionálnej tlači: Záhorák a 
MY týždenník pre Záhorie.

Ing. Nataša Londarevová

        Všetci vieme, že ako otvorená rana na 
tvári mesta ma vo funkcii neskúseného 
nového primátora čakala mestská 
skládka komunálneho odpadu nad 
tehelnou. S pomocou peňazí z grantu 
Európskej únie sme skládku uzatvorili 
a zrekultivovali.  Ročne mesto platí za  
monitorovanie skládky  (odber a analýza 
podzemných vôd a skládkového plynu 
z pozorovacích vrtov) certifikovanej  
firme finančné prostriedky vo výške 
3.600 €.  Zákon neoklameš, a tak 30 
rokov musíme  v rozpočte tieto peniažky 
vyčleňovať. Teší nás však skutočnosť, že 
skládka je tesná a rozbory sú v poriadku.
Ďalší neduh, ktorý som ako predstaviteľ 
gbelskej samosprávy spolu s poslancami 
a pracovníkmi musel riešiť bola skládka  
odpadu – Bašty. 
Spoločnosť  NAFTA a.s., ktorá skládku 
vlastní, zabezpečila jej  uzatvorenie a 
následnú rekultiváciu,  v okolí skládky 
sú vysadené stromy, vznikla tu celkom 
pekná scenéria, zapadajúca do okolia. 
Ale čo je najdôležitejšie, skládka je tesná, 
kontrolné analýzy, ktoré aj tu  musia robiť 
a robia, sú hradené z finančných zdrojov 
NAFTA a.s,, a sú v poriadku. Výsledky 
sú zasielané na príslušné štátne orgány 
životného prostredia.
Tretia a v súčasnom období bolestivá 
skládka je tá, ktorá sa nachádza tiež v 
gbelskom katastre, skládka  „Cunín“, 
ktorá bola daná do prevádzky v r. 1993.   
Dnes túto skládku pozná veľa našich 
obyvateľov, aj tých mladších, najmä 
vďaka tomu, že sa v jej tesnej blízkosti 
úspešne rozvíja motokrosový šport. 
O to viac nás mrzí a nenecháva 
ľahostajnými skutočnosť, že 

prevádzkovateľ skládky „Cunín“, firma 
VPP Holíč, spol. s r.o. ( majiteľ  Karol 
Čambal) mal podľa zákona túto skládku 
už dávno uzatvoriť, zrekultivovať a dnes 
aj monitorovať. 
 Vlastník skládky – mesto Holíč – na 
čele s primátorom Zdenkom Čambalom 
sa k nej nehlási, hovoriac, že skládku 
má uzatvoriť prevádzkovateľ – firma 
jeho brata, a tá zasa nemá  finančné 
prostriedky, za ktoré by sa mala skládka 
uzatvoriť a rekultivovať. 
O tejto situácii som informoval aj 
poslancov a aj vás, ctení čitatelia 
Gbelana. A čo je  pre nás Gbelanov 
ešte nepríjemnejšie je skutočnosť, že 
sa musíme súdnou cestou domáhať  
dlžných finančných prostriedkov, ktoré 
mal prevádzkovateľ  skládky  t.j. firma 
VPP Holíč, spol. s r.o. odviesť zo zákona 
na účet mesta, a to za každú tonu 
uloženého odpadu.  Ale neodvádzal. 
Celkove dlží okolo 89  tis.€,  so 
zákonnými sankčnými úrokmi sa suma 
šplhá už k vyše 300 tis.€. Na okresnom 
súde v Skalici sme prvý súd úspešne 
vyhrali, ale rozsudok nie je právoplatný. 
Prevádzkovateľ podal odvolanie na 
Krajský súd v Trnave. Ten zatiaľ mlčí. Ale 
my sa nevzdávame, obraciame sa na 
najvyššie kontrolné orgány Slovenskej 
inšpekcie životného prostredia v 
Bratislave, na Ministerstvo životného 
prostredia, žiadame o vykonanie 
štátneho stavebného dozoru atď.. Zatiaľ 
sa akosi zo strany kompetentných tiež  
mlčí...
A aby tých skládok nebolo málo, tak 
neďaleko, ako by povedal môj stareček 
– hen za humnama, vznikla ďalšia 

skládka. V katastre mesta Holíč, v časti 
nazývanej Bresty, kde kedysi viedla aj 
slávna česká cesta, kde za čias Márie 
Terézie bol vybudovaný  hospodársky 
dvor, kde je pramenisko potoka  Rešica, 
ktorý odvádza spodné vody ako aj 
výdatné jarné, či dažďové vody smerom 
do Kopčian, do potoka Kyštor.  Hoci sme 
ako účastníci konania namietali, že v 
tomto mieste nie je z dôvodu prameniska 
potoka Rešica  vhodné umiestniť 
skládku na komunálny odpad, na náš 
názor povoľujúci orgán neprihliadal. Ono 
to je tak troška ako keby zamotané a tým 
pre obyčajného človeka nepochopiteľné, 
lebo veď posúďte sami: citujem zo 
stanoviska Štátnej ochrany prírody 
SR, Správa chránenej krajinnej oblasti 
Záhorie:
„Zástupca firmy VPP servis na jednaní 
v OU ŽP Skalica dňa 2.6.2014 
garantoval, že na skládke odpadov bude 
zhodnocovaná skládkovaním iba časť 
dovážaného odpadu (cca 20 %). Zvyšný 
odpad sa mal zhodnocovať technológiou 
na triedenie, drvenie a výrobu 
alternatívneho paliva z komunálneho 
odpadu - splitting - umiestnenou v 
areáli skládky odpadov. Vytriedený 
odpad sa mal ďalej zhodnocovať mimo 
areálu skládky. Podobná technológia na 
skládke Holíč – Bresty doteraz nebola 
umiestnená.“
A dnes sa všetky komunálne odpady 
v 100% objeme vysýpajú do skládky, 
žiadna triedička, žiadny splitting. Ba čo 
viac, prevádzkovateľ skládky, tento raz 
ide o firmu VPP servis, s.r.o. (ten istý 
majiteľ ako pri firme v Cuníne VPP Holíč, 
spol. s r.o.), predložil na   Ministerstvo 
životného prostredia SR  zámer 
„Zariadenie pre komplexné nakladanie 
s odpadmi v k.ú. Holíč – Bresty, kazeta 
č.2“ ,kde pod týmto pekným názvom sa 
skrýva zámer  o skládku na nebezpečný 
odpad – v prílohe je uvedených 60 
druhov nebezpečného odpadu. 

Asi ani jeden z mojich kolegov starostov či primátorov nemusel vynaložiť 
toľko úsilia na to, aby sa v katastre jeho obce rušili  skládky odpadov. 
Uzatvorili sa a zrekultivovali do stavu, aby nielen neprekážali opticky, ale 
hlavne,  aby neškodili životnému prostrediu.
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Nafta pokracuje v plánovanej expanzii na trhoch
Dom kultúry Gbely v októbri privítal účastníkov pravidelného stretnutia 
dôchodcov organizovaného spoločnosťou NAFTA, a.s.

 Spoločné stretnutie bývalých i 
terajších zamestnancov NAFTA poskytlo 
priestor zaspomínať si na čas strávený 
v tejto spoločnosti a jej históriu, ale aj 
informovať o aktivitách, ktoré spoločnosť 
realizovala od posledného spoločného 
stretnutia.
Práve o nich čitateľov nášho mesačníka 
informovala Alena Masláková 
Škvrndová.

ˇ

 Správa CHKO Záhorie, ako 
aj  poslanci mesta Gbely   - nesúhlasili  
už s umiestnením skládky na nie 
nebezpečný odpad (NNO) v lokalite 
Holíč – Bresty a preto nesúhlasia  ani 
s „preklasifikovaním“  časti skládky na 
skládkovanie  nebezpečného odpadu. 
Skládkovanie nebezpečného odpadu 
v lokalite Holíč – Bresty je navyše v 
rozpore s územným plánom mesta 
Holíč, kde je v tejto lokalite povolené len  
Zariadenie pre komplexné nakladanie 
s odpadom, zakázaná činnosť – 
skladovanie nebezpečného odpadu.
Tak teda, vážení Gbelania, toto už nie 
je na smiech, a veru ani na úsmev, 
aj keď to nie je v našom katastre. 
Máme svoje skúsenosti so skládkou 
odpadu „Cunín“, do ktorej zateká, 
dochádza ku kontaminácii spodných 
vôd, čo je preukázané rozbormi vôd v 
akreditovaných laboratóriách. 
Nie sme bezmocní, ale na to, 
aby  zodpovedné orgány začali 
konať,  potrebujeme podľa právnikov 
odborníkov v tejto oblasti – podporu 
verejnosti. V opačnom prípade sa môžu 
veci zametať pod koberec, tak ako to 
bolo v začiatkoch i v prípade Pezinskej 
skládky odpadov, či pri riešení problémov 
spojených  s kontamináciou spodných 
vôd v Bratislave – Vrakuni a satelitných 
obciach. A toto teda určite nechceme. 
V Holíči a okolitých obciach prebieha 
petičná podpisová akcia za to, aby 
poslanci mesta Holíč neprijali zmenu 
územného plánu a neodsúhlasili možnosť 
vybudovania skládky nebezpečného 
odpadu v k.ú.Holíč – Bresty. Aj ja som 
proti skládke nebezpečného odpadu, 
petíciu podpísali aj všetci  poslanci 
Mesta Gbely  a vyzývajú aj vás, aby ste 
sa k petícii pripojili. Ide o naše blízke  
okolie, ktoré by nemalo byť zaťažené 
nebezpečným odpadom. Petíciu je 
možné prísť podpísať na Mestský úrad 
oddelenie životného prostredia, alebo 
do Domu kultúry.            Jozef Hazlinger

- Ako by ste zhodnotili uplynulý rok v 
spoločnosti NAFTA? 
- Uplynulý rok hodnotíme ako úspešný. 
Veľmi nás teší, že v oblasti podzemného 
skladovania plynu, ktoré je v súčasnosti 
kľúčovou činnosťou spoločnosti 
NAFTA, klientom poskytujeme stabilné 
a spoľahlivé služby. Pred začiatkom 
ťažobnej sezóny v minulom roku naši 
klienti naplnili svoju kontrahovanú 
skladovaciu kapacitu, čím NAFTA 
zaznamenala historicky najvyšší stav 
naplnenia zásobníkov. Počas ťažobnej 
sezóny sme spoľahlivo plnili nominácie 
v oblasti podzemného skladovania bez 
obmedzení. V období od októbra 2016 do 
konca februára 2017 dodala spoločnosť 
NAFTA do plynárenskej siete viac ako 
2 mld. m³ plynu, z čoho významná časť 
bola určená pre slovenskú distribučnú 
sieť a slovenský virtuálny bod. 
Svoje skladovacie služby sme 
prezentovali aj na medzinárodnom 
veľtrhu E-world energy & water, ktorý 
sa uskutočnil v nemeckom Essene. 
Tohtoročný veľtrh bol 17. ročníkom 
podujatia a privítal 25000 návštevníkov 
zo 74 krajín. 

- Aké aktivity ste realizovali v oblasti 
prieskumu a ťažby uhľovodíkov, s 
ktorou sa spája aj história mesta? 
- Z investičných projektov sme na 
západnom Slovensku ukončili druhú 
etapu projektu Záhorská Ves, v rámci 
ktorej boli do zberného plynového 
strediska pripojené ďalšie tri ťažobné 
sondy. V roku 2017 sme však realizovali 
aj zaujímavé prieskumné aktivity. 

V okolí mesta Trnava sme ako 
právoplatný držiteľ licencie v spolupráci 
s partnerom zrealizovali 3D seizmické 
merania na ploche približne 250 km². 
3D seizmické meranie je bezpečná a 
prepracovaná technika geologického 
prieskumu, ktorá sa štandardne používa 
po celom svete pre zistenie geologickej 
stavby daného územia.
Zhodnotenie získaných údajov poskytne 

detailný obraz o geologickej stavbe 
oblasti do hĺbky niekoľkých kilometrov. 
Získané geologické dáta majú trvalú 
hodnotu a budú využívané budúce 
desaťročia. 
Naďalej rozvíjame aj naše zahraničné 
aktivity v prieskume a ťažbe uhľovodíkov. 
V spolupráci so spoločnosťou Cub 
Energy Inc. pokračoval projekt v 
oblasti Užhorod na východe Ukrajiny, 
ktorý sme vám spomínali už pri našom 
predchádzajúcom rozhovore. V tomto 
regióne bol taktiež zrealizovaný 3D 
seizmický prieskum a momentálne 
odborníci spoločnosti robia analýzu a 
interpretáciu seizmických dát. 
Naša spoločnosť vyhľadáva aj ďalšie 
možnosti spolupráce na zahraničných 
trhoch v oblasti prieskumu a ťažby 
uhľovodíkov, ale aj podzemnom 
skladovaní zemného plynu. 

- V predchádzajúcom rozhovore ste 
spomínali aj zaujímavý inovatívny 
projekt Underground Sun Storage.  V 
akom štádiu je momentálne projekt? 
- Prevádzkový test skladovania energie 
vo forme zmesi zemného plynu a vodíka 
v rámci projektu Underground Sun 
Storage, na ktorom bola spoločnosť 
NAFTA jedným z partnerov, bol úspešne 
ukončený v roku 2017. Projekt pozostával 
z niekoľkých na seba nadväzujúcich 
etáp. Po ukončení laboratórnych testov 
bolo v rakúskom Pilsbachu postavené 
jednoduché technologické stredisko. V 
stredisku sa nachádzala elektrolýzna 
jednotka pre výrobu vodíka a kompresor, 
s pomocou ktorého sa zemný plyn v 
zmesi s vodíkom vtláčal do vyťaženého 
ložiska zemného plynu. V rámci 
projektu bolo do podzemných štruktúr 
zatlačených a následne vyťažených 
1,2 miliónov m³ zmesi zemného plynu s 
10% podielom vodíka.

- Vaša spoločnosť pravidelne 
podporuje rôzne projekty v regióne 
Záhoria. Na aké projekty ste sa 
zamerali v tomto roku? 
- Podpora komunít, v ktorých 
pôsobíme, ako aj iných spoločensky 
prospešných projektov je pre nás 
veľmi dôležitá. V rámci sponzorských 
aktivít boli už tradične podporené rôzne 
rekonštrukcie detských ihrísk, obecných 
spoločenských centier, organizácia 
kultúrnych, spoločenských a športových 
aktivít, ale aj rôzne vzdelávacie projekty. 
Jedným z nich bol projekt Letná banská 
univerzita, ktorý informuje žiakov 
základných škôl o baníckych činnostiach 
a prináša im možnosť stať sa na chvíľku 
baníkom či geológom.
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Aj ked sa to nenosíˇ

Svedomie Márie Terézie

 V našom chráme už po štvrtý 
raz spájame Advent s rannými rorátnymi 
sv. omšami. Deti prinášajú na začiatku 
omše svetlo maličkých sviec pred oltár 
ako symbol prichádzajúceho Svetla- 
Ježiša Krista. Úprimne sa teším na tento 
čas a verím, že aj tento rok sa budeme 
na rorátnych sv. omšiach v čo najväčšom 
počte stretávať. 
Budeme mať príležitosť častejšie 
počúvať hlas adventného kazateľa a 
proroka Jána Krstiteľa: „Pripravte cestu 
Pánovi!“, ktorý nás bude chcieť prebudiť 
z letargie a duchovného spánku. Chce 
prebudiť celý kresťanský svet, aby sme 
brali Advent vážne a pripravili cestu 
svojho srdca na prijatie Krista a hľadali 
v sebe to, čo treba zmeniť, opraviť alebo 
očistiť. 
Jednou z ciest adventnej duchovnej 
prípravy je snaha spoznať seba v pravde. 
Veľakrát sa snažíme nasadiť si masky 

úsmevu, dokonalosti a spokojnosti a 
pritom naše srdce i naše vzťahy sú choré. 
Advent môže byť dobrou príležitosťou 
tieto masky pomenovať, objaviť a zložiť 
zo seba.
     V tomto roku si pripomíname 300 
rokov od narodenia vzácnej habsburskej 
panovníčky Márie Terézie. Žiaľ, nie 
je ľahké získať hodnotnú publikáciu 
o nej. Možno, keby mala búrlivý život 
a aféry, nebol by problém. Po dlhšom 
hľadaní sa mi dostala do rúk kniha s 
názvom Habsburgovci. Autorkou je  
Eva Demmerle, nemecká historička 
a blízka spolupracovníčka Dr. Otta 
Habsburského. Okrem iného píše o 
panovníčke takto: „S múdrym inštinktom 
si vybrala správnych spolupracovníkov. 
Jej najvplyvnejším poradcom, dôverným 
priateľom a zvláštnym ministrom sa 
stal gróf Emanuel Silva-Tarouca, 
portugalský šľachtic, ktorého poverila 

neobyčajnou úlohou. Mal odhaľovať jej 
chyby, skúmať nedostatky jej charakteru 
a otvorene jej o nich hovoriť. Ako priznal, 
naozaj nezvyčajné a delikátne zadanie. 
Silva-Tarouca organizoval jej program 
dňa a tým, že bol v jej blízkosti, objavil 
v nej neobyčajnú húževnatosť do práce 
a zostal až do svojej smrti v roku 1771 
verný svojmu poslaniu - byť zosobnením 
jej svedomia.“
Mária Terézia si bola vedomá, že ak 
má byť úspešná, múdra a uznávaná 
panovníčka, potrebuje úprimných a 
nebojácnych spolupracovníkov, ale 
najmä počúvať svoje svedomie, mať tzv. 
spätnú väzbu, spoznávať seba, svoje 
chyby a naprávať ich. Aj vďaka tomu je 
Mária Terézia vnímaná po celom svete 
ako významná európska panovníčka 
so vzácnym morálnym kreditom, 
inteligenciou a predvídavosťou. Myslím 
si,  že ani Slovensko ešte nedocenilo 
jej starostlivosť a cisárske rozhodnutia, 
ktoré ovplyvňovali a ovplyvňujú našu 
krajinu dodnes.
    Prajem vám, milí Gbelania, aby sa pre 
nás Advent stal cestou hľadania seba, 
pravdy o sebe a o Bohu, ktorý prichádza 
na svet nie kvôli sebe, ale kvôli človeku.                                                                  

Andrej Fordinál, váš farár

December je v kresťanskom svete spojený s latinským slovom Advent (slov.
Príchod). Je časom duchovnej a osobnej prípravy na príchod Ježiša Krista 
na konci sveta, ale i na Vianoce. Veľa ľudí prežíva tento čas v nákupných 
horúčkach na vianočných trhoch a v obchodných centrách a tak sa okrádajú 
o duchovnú krásu tohto času.

 Je pät hodín ráno a na ulici 
niekto nahlas narieka. Pozriem z okna, 
ale jediné, čo v rannom šere vidím, je 
šesť psov natešene hypnotizujúcich 
akýsi bod za plotom. Medzi olivovníkmi 
sa tam váľajú hromady igelitu a starý 
nábytok, zdroj náreku tam ale hľadám 
márne. Neustáva. Nastražujem uši, 
snažím sa ho lokalizovať. Zrak mi padne 
na amplión. To je ono! Muezín (gbelsky 
meluzín), služobník mešity, zvoláva 
k modlitbe. Poďakujem Bohu, že odo 
mňa nevyžaduje vstávať tak skoro a 
vleziem znovu do postele. Prvé ráno v 
Betleheme.
Betlehem sa nachádza v palestínskej 
časti Izraela, krajiny, o ktorú sa ľudia 
počas tisícročí pobili už toľkokrát, že to 
snáď v celej histórii nemá obdoby. A ani 
dnes nie je situácia práve najpokojnejšia. 
Pamätáte si Berlínsky múr? Ja teda nie, 
ale 6 metrov vysoká stena s ostnatým 
drôtom navrchu, ktorá sa ťahá v dĺžke 
600 km okolo palestínskeho územia, 
mi tento nedostatok úplne vynahrádza. 
Keby ste chceli štát Izrael prekrižovať 
zo severu na juh a z východu na západ 
(alebo naopak), museli by ste bránami 
v tomto múre prejsť niekoľkokrát. Pri 
každej z nich je búdka, ako bývali 
kedysi v Európe na hraniciach medzi 

dvoma krajinami, a pri každej búdke 
dvaja vojaci so samopalmi. Hovorím 
si „nečum“ vždy, keď jednou z nich 
prechádzame. „Nečum, lebo zastavia 
celý autobus.“ Nečumieť sa ale nedá, 
uniformy a zbrane priťahujú pozornosť. 
A nad tým všetkým ostnatý drôt typu 
concertino. Áno, od koncertu. Prečo 
asi? Premýšľam nad tým, ako to asi 
kedysi vyzeralo aj u nás na hraniciach a 
som neskutočne vďačná, že dnes už to 
tak nevyzerá, že ma nikto nezastrelí pri 
pokuse prejsť hranice, že môžem odísť, 
kam len chcem. Napríklad aj do Izraela.
Osobne túto možnosť rada využívam. 
Vidieť alebo nebodaj zažiť život v inej 

krajine na vlastné oči (či dokonca koži), 
to človeku vytvorí miliónkrát reálnejší 
obraz o svete, ako pozerať donekonečna 
na telku. A vždy, vždy, keď sa vraciam 
domov, som rada, že je to práve na 
Slovensku, na Záhorí, v Gbeloch. Áno, 
ja viem, že sa to veľmi nenosí, že treba 
v prvom rade ponadávať a pohaniť, a 
snáď je to aj dobre, že sme nespokojní 
(ešte keby sme s tým aj niečo robili a 
len neprkotali), ale ono to v skutočnosti 
nikde nie je dokonalé. Nehovorím, že 
to nikde nie je lepšie, lenže „dobré“ a 
„zlé“ sú relatívne pojmy a každá krajina 
má svoje negatíva, ktoré vyvažujú jej 
pozitíva. Čím viac človek cestuje, tým 
viac si to uvedomuje.
A aj preto je tak fajn zažiť iné krajiny... že 
sa človek s vďakou vráti domov.

Ľudka Činovská ml.
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Na slovícko so športovcom, ktorý si plní svoj senˇ
V tomto čísle mesačníka Gbelan sme si na slovíčko vzali športovca
Ronalda Paradeisera.

- Ako dlho sa venuješ športu?
- Od detstva som bol neposedný a tak 
mi rodičia hľadali šport, ktorý ma bude 
baviť a napĺňať. Zistili sme, že futbal to 
nebude a tak sa od 6 rokov venujem 
individuálnym športom. Chodil som na 
karate do Hodonína, na capoeiru do 
Holíča a posledné roky na základnej 
škole som navštevoval bojové umenia 
v Skalici. Keď som prišiel do Bratislavy 
na strednú školu, hľadal som nejaký 
dobrý klub a objavil som OFA - Octagon 
Fighting Academy, kde som sa bol pozrieť 
a už som neodišiel. OFA patrí medzi 
najstaršie školy miešaných bojových 
umení (ďalej MMA) na Slovensku, 
bola založená v roku 2003 a rýchlo si 
vytvorila silné meno po celej Európe. 
Jeden z ich zakladateľov Ilja Škondrič 
je mojím trénerom. MMA som sa začal 
venovať naplno, prišli prvé úspechy , ale 
musel som popritom zvládať aj školu a 
zmaturovať. Od  maturity v máji 2017 
sa MMA venujem naplno, súčasne som 
súkromným trénerom.
- V čom spočíva boj MMA, ktorému 
sa chceš venovať? Čo to je a aký je 
hlavný rozdiel od ostatných?
- MMA znamená v preklade zmiešané 
bojové umenia (Mixed Martial Arts), je 
to bojový šport, v ktorom sa využívajú 
najefektívnejšie techniky rôznych 
bojových umení a štýlov. Zápasí sa v 
klietke v tvare octagonu, ktorá slúži ako 

ochrana, aby zápasníci nevypadli.
Môže to vyzerať ako bitka bez pravidiel, 
ale opak je pravdou. MMA má množstvo 
prísnych pravidiel. Od iných bojových 
športov sa odlišuje tým, že musíme 
ovládať veľa techník, súboj v postoji aj 
na zemi,  a najmä tým, že v MMA sú 
na zápasníka kladené extrémne nároky 
na fyzickú a mentálnu silu, technickú 
stránku ako aj špičkovú kondíciu. Toto 
nie je v žiadnom inom kontaktnom športe 
na svete. 
 
- Kto Ťa k tomu inšpiroval, resp. je 
v Gbeloch ešte niekto, kto sa tomu 
venuje?
- K MMA ma nikto neinšpiroval, bola to 
náhoda, hľadal som len klub s bojovými 
umeniami, aby som mohol pokračovať v 
trénovaní. V Gbeloch nepoznám nikoho, 
kto sa MMA venuje.
 
- Ako je to s jedálničkom? Musíš 
mať individuálne nastavené jedlá, 
alebo nepohrdneš aj tlačenkou či 
vyprážaným rezňom? Máš iný druh 
jedla pred zápasom a iný keď nemáš 
zápas?
- Čo sa týka stravy, snažím sa jesť 
zdravo, ale v podstate zjem všetko a 
nepohrdnem ani vyprážaným rezňom. 
Iná situácia nastáva cca mesiac pred 
zápasom, kedy chudnem do príslušnej 
váhovej kategórie. Pri poslednom 
zápase som chudol 13 kg za mesiac. 
Je to veľký nápor na telo aj psychiku. 
Posledné 2 týždne pred zápasom 
vylúčim sacharidy a zavodňujem 
organizmus, 5-7 litrov vody denne, deň 
pred zápasom odvodňujem. Je to hotová 
alchýmia. Vtedy sa mi podarí dať  dole 
aj 4-5 kg. Po vážení na zápas (deň pred 
zápasom)  sa pustím do sacharidového 
jedla, doprajem si veľa ovocia. V deň 
zápasu mám ľahkú stravu, po zápase 
si doprajem všetko, na to sa vždy teším 
najviac.
 
- Čo je Tvojim najväčším úspechom? 
A naopak: máš nejakú métu, ktorú by 
si rád dosiahol?
- Úspechov bolo viac, ale za môj najväčší 
úspech považujem výhru na KO nad 
najskúsenejším Čechom Jaroslavom 
„Číňanom“ Poborským v septembri tohto 
roka. Mojou najväčšou métou je dostať 

sa do veľkej organizácie ako je UFC 
alebo Bellator a uživiť sa týmto športom. 
Nakoľko mám len 20 rokov, verím, že 
sa mi to podarí a dennodenne na tom 
pracujem.
 
- Máš nejaký vzor v Tvojom športovom 
zameraní ?
- Mojím vzorom v MMA je Jon Jones a 
Anderson Silva, mimo MMA je to Peter 
Sagan. 
 
- Aké sú Tvoje najsilnejšie stránky?
- Medzi moje najsilnešie stránky patrí 
pevná vôla, výdrž a najmä viera v seba. 
Nebolo to tak vždy, ale keď ma niečo 
baví a mám cieľ, obetujem tomu takmer 
všetko.

JEDNOU 
VETOU

- Ako často chodíš do Gbelov a čo sa 
Ti na Gbeloch páči?
- Do Gbelov sa snažím chodiť každý 
víkend, aj keď nie na celý, prípadne 
každý druhý víkend. Rodina pre mňa 
veľa znamená. Na Gbeloch sa mi páči 
najviac, že je to kľudné mestečko, pomaly 
všade si zájdem peši a oddýchnem si tu.  
 
- Čo by si odkázal Gbelanom?
- Som dosť mladý na to, aby som niečo 
odkazoval Gbelanom, možno len to, aby 
si nazabúdali plniť svoje sny!

Kontajner na sklo z ulice Ružová bol 
premiestnený pred potraviny COOP 

Jednota na ulici Čsl. armády.

Kontajner z rohu ulíc Naftárska a Ružová
bol premiestnený na ulicu

Hviezdoslavova.
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Zistovali sme vek najstaršieho stromu na cintoríne

 Na podnet prednostky 
Mestského úradu Gbely pani Ing. 
Londarevovej sme sa spolu s Ing. 
Milanom Kubincom pokúsili stanoviť 
vek lipy malolistej (Tilia cordata 
Mill.) nachádzajúcej sa na ľavej 
strane za umelo navŕšeným kopcom 
pripomínajúcim Golgotu na terajšom 
cintoríne. Ide pravdepodobne o 
najstaršiu lipu v Gbeloch.
Devätnásteho októbra sme na lipe po 
vyseknutí borky (zhrubnutej časti kôry) 
urobili vývrt v smere do predpokladaného 
stredu kmeňa Presslerovým prírastovým 
nebožiecom vo výške 1,3 metra. Na 
vývrte z hĺbky 24 cm sme opakovane 
napočítali nezreteľných 98 letokruhov. 
Vieme, že s pribúdajúcim vekom rastová 
intenzita stromu klesá, letokruhy sa 
zužujú – hustnú. Extrapoláciou sme 
zistili, že na vývrte do stredu kmeňa by 
bolo 268 letokruhov. Polomer kmeňa 

sme stanovili na 67 cm a to jednak z 
obvodu kmeňa, kde sme namerali 385 
cm a jednak z dvoch priamych na seba 
kolmých meraní priemeru, pretože kmeň 
je veľmi nepravidelný. Ak pripočítame 

Den vojnových veteránov - den cervených makov
 Úctu sme prejavili položením 
venca s červenými makmi a zapálením 
sviece. Peknú báseň predniesla pani 
Jozefa Jurigová a krátko sa k prítomným 
prihovoril Ing. Jozef Morbacher.
   Deň vojnových veteránov sa vo 
svete nazýva aj Deň červených makov. 
Tento kvet prijali vojnoví veteráni za 
symbol spomienky na vojnové hrôzy. 
Sloboda nie je zadarmo a treba si ju 
neustále vážiť. Na obete vojen nemožno 
zabúdať, veď položili život za náš 
mier. Aj môj strýko, mamkin brat Jozef 
Boruta, padol v Telgárte v roku 1944. 
Vtedy mal krásnych 22 rokov. Zopár 
účastníkov piety pripomenulo, že aj im 

zomreli rodinní príslušníci a ich mená sú 
vytesané do tabúľ na Pomníku padlých 
v Gbeloch. Prednostka Mestského 

ˇ

Lipa je naša domáca drevina. Je to strom Slovanov vysádzaný v parkoch, 
na pietnych miestach pri kostoloch, kaplnkách, krížoch, Božích mukách, 
na cintorínoch. Okrem lipy malolistej a veľkolistej, ktoré rastú v našich 
lesoch, sa môžeme v parkoch stretnúť s lipou plstnatou, lipou európskou, 
kaukazskou, americkou a lipou rôznolistou.

V piatok 10.novembra 2017 o 11.hodine 11. minúte (deň vopred) sme si uctili
pamiatku padlých vojakov v 1. a 2.svetovej vojne.

úradu Gbely Ing. Nataša Londarevová, 
kladúc veniec na pomník, poďakovala za 
účasť všetkým, najmä mladej generácii 
– žiakom ZŠsMŠ pod vedením pani 
učiteľky Mgr. Marty Veselej.

Mgr. Mária Cvečková, PhD. 

 Vážení Gbelania, dovoľte 
nám, aby sme sa vám poďakovali 
za vyjadrenú dôveru pri voľbách do 
krajského parlamentu. Veľmi  nás teší 
vaša podpora, nakoľko sme obaja  v 
týchto voľbách získali viac hlasov, ako 

Dakujeme vám!

Jozef Hazlinger     Stanislav Chovanec

vek na vyrastenie stromu do výšky 1,3 
metra, stanovili sme vek predmetnej lipy 
malolistej na 280 rokov. Je teda takmer 
isté, že lipa bola vysadená v čase 
budovania pôvodnej kalvárie.
Pre úplnosť sme po opadnutí listov 
zamerali z dvoch protiľahlých strán, zo 
vzdialenosti 40 metrov pomocou prístroja 
firmy Freiberger precisionmechanik jej 
výšku. Po prepočítaní sme ju stanovili 
na 22 metrov. Prvá lipa vpravo pri 
hlavnom vchode do cintorína má 
obvod kmeňa „len“ 321 cm, ale výšku 
27 metrov. Drevná hmota obidvoch 
stromov je približne rovnaká. Dá sa teda 
predpokladať, že tieto dve lipy sú asi 
rovnako staré.  V závere by som chcel 
dodať, že určenie veku takto starých, 
najmä listnatých stromov a líp tobôž, je 
nepresné. Letokruhy, niekedy nazývané 
letá týchto drevín sú veľmi nezreteľné. 
Aj keď lipa sa môže v priaznivých 
podmienkach dožiť až 1000 rokov, často 
býva ich vek navýšený aj o sto rokov. 
Dôležité je porovnávanie ich veku s 
historickými údajmi.

Ing. Štefan Vaculka

pred štyrmi rokmi. A to nielen v celom 
skalickom okrese, ale aj  v Gbeloch. Je 
to určitý prejav vašej vôle, odzrkadľujúci 
skutočnosť, že to,  čo sa ako poslanci 
TTSK snažíme pre náš región realizovať,  
je ocenené v počte hlasov, ktoré sme 
získali. Teší nás to, ale aj zaväzuje.

Ešte raz – srdečná vďaka ctení, 
Gbelania.

ˇ

ˇ

ˇ
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ˇStarších spoluobcanov sme si uctili takmer všade
 V oboch našich zariadeniach 
sme sa vo štvrtok 19. októbra s úctou 
a vrelou vďakou na perách stretli  pri 
príležitosti osláv Mesiaca úcty k starším. 
Pre potešenie a spestrenie života 
našich obyvateľov sme pripravili peknú 
slávnosť, do prípravy ktorej sa zapojili 
aj naši klienti. Slávnosť sme začali 
bohoslužbou slova. Potom sa našim 
obyvateľom prihovoril pán primátor Ing. 
Jozef Hazlinger, ktorý priniesol darčeky, 
a to spoločenské hry pre seniorov. 
Naše speváčky si pripravili spevácke 
vystúpenie v sprievode heligónky, na 
ktorú hral pán Stanislav Martinkovič, 
vystúpenie spestrili vtipmi a vyznaním 
– Spomienka na staré časy. Pri tejto 
spomienke sme sa všetci zamysleli, 
aký uponáhľaný a iný život žijeme dnes. 
Podporiť a uctiť si našich obyvateľov 
prišli aj žiaci zo základnej školy, 
ktorí nás rozosmiali svojimi vtipnými 
scénkami prepletenými piesňami. Žiaci 
zo základnej umeleckej školy nám 

predviedli hru na heligónke, hru na flautu 
a taktiež krásne spevácke vystúpenie. 
Na rad prišli naše obyvateľky, ktoré 
sa zahrali na predajcov a zároveň 
konzumentov slivovice v scénke Hlt 
za tri grajcary. Predstavili sa i členovia 
FSk Gbelan pod vedením pána Jána 
Bolebrucha. Ich spev a zvuk hudobných 
nástrojov nás úplne pohltil a do našich 
sŕdc  a duší zasadil vlnu nadšenia. Ani 
sme sa nenazdali, prišiel záver našej 
krásnej slávnosti. Pán primátor odovzdal 
všetkým obyvateľom, ktorí sa zúčastnili 
októbrovej olympiády v zariadení, 
ocenenia a diplomy a to už bola posledná 

bodka nášho programu. Chceme sa 
poďakovať všetkým, či už účinkujúcim, 
klientom alebo zamestnancom, ktorí sa 
podieľali na tejto nádhernej slávnosti za 
to, že si našli čas, chuť a vôľu prispieť 
k vytvoreniu úsmevu na perách našich 
obyvateľov. Srdečne ďakujeme!

Na záver si dovolíme vysloviť želanie pre 
našich obyvateľov. Náš kolektív vám, 
milí naši obyvatelia, želá veľa zdravia, 
radosti a životného optimizmu, nech 
roky, ktoré máte pred sebou, prežijete 
obklopení láskou, úctou a pozornosťou 
svojich najbližších a priateľov. Nech ste 
ešte dlhé roky medzi nami šťastní!

Dom pokojnej staroby Gbely

Dom kultúry Gbely

 Mesiac úcty k starším je 
udalosť, ktorá zdanlivo ku škole nepatrí. 
Ale v našej škole kladieme veľký dôraz 
na pestovanie úcty k našim najstarším 
občanom, k ľuďom, ktorí tvoria našu 
históriu a tradície. Niekoľkokrát ročne 
navštívime seniorov v ich domove 
pokojnej staroby, aby sme ich potešili 
a žiakom pripomenuli, že aj staroba a 
choroby sú súčasťou každodenného 
života.
Pri príležitosti mesiaca, ktorý starším 
patrí, sme ich navštívili s humorným 
dramatickým pásmom, ktoré pripravili 
pani učiteľky Emília Siráňová a Viera 
Masaryková. Žiaci 5. a 9. ročníka 

svoje úlohy zvládli perfektne a svojím 
talentom prispeli k príjemne strávenému 
dopoludniu našich najstarších.

ZŠ s MŠ Gbely

Základná škola s materskou školou Gbely

JEDNOU 
VETOU

 V polovici októbra sa v Dome 
kultúry konalo tradičné podujatie pri 
príležitosti Mesiaca úcty k starším. Na 
tohtoročnom sa okrem detí z materskej 
školy a  speváckeho súboru Senior 
predstavila aj skupina Heligonica. Keďže 
je tento žáner obľúbený práve u starších, 
o mesiac neskôr sme pre nich pripravili 
ešte jeden koncert začiatkom novembra, 
a to kapely Veselá Trojka Pavla Kršky.

 Október je už spravidla 
Mesiacom úcty k starším, hoci úctu k 
starším treba prejavovať po celý rok. 
Aj v tomto roku v rámci Mesiaca úcty 
k starším pripravila naša organizácia 
JDS 24.októbra 2017 posedenie pre 
jubilantov ( našich členov), ktoré sa v 
tomto roku dožívajú 70,75,80,85 a viac 
rokov. V príhovore jubilantov pozdravila 
predsedníčka pani Milica Ondrušková, 
poďakovala im za ich prácu, ktorú 
vykonávajú v prospech nášho mesta, 
či svojich blízkych, za ich lásku a 
priateľstvo, ktoré rozdávajú okolo seba 
napriek svojím ťažkostiam, ktoré ich 
určite neobchádzajú.
Členky výboru JDS pripravili jubilantom 
chutné občerstvenie a obdarovali ich 
malým darčekom. Za zvuku pekných 
melódií si jubilanti „ podebatovali“, 
vymenili medzi sebou skúsenosti 
a trošku i zatancovali. Dúfame, že 
sme pre nich pripravili jedno pekné 
popoludnie, aby sme spestrili jeseň ich 
života. S prianím pevného zdravia sa 
tešíme na ďalšie stretnutie.

Emília Pechová, Výbor JDS

Ing. Petra Krbicová

ZO JDS Gbely

V polovici novembra sa uskutočnili dva 
interné koncerty žiakov

Základnej umeleckej školy Gbely.

V pondelok 20. novembra 2017 sa uskutočnilo Katarínske 
posedenie členov základnej organizácie ZŤP v Gbeloch 

spojené s hudbou a príchodom Mikuláša.
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Mesiac  november  sa  nám začal ... 
V knižnici sme si pre tento  mesiac 
pripravili veľa projektov a aktivít. 
Prvou bola aktivita 7.novembra, kedy 
nám deviatačky prečítali Ezopove a iné 
bájky pre našich prváčikov. Deviatačky, 
ako veľké slečny, majú krásny 
recitátorský prejav a naši prváčikovia, 
ako milé a poslušné detičky, ich so 
zatajených dychom počúvali. Snažili 
sme sa deťom vysvetliť i ponaučenie, 
ktoré vyplýva z bájok. 
Druhá aktivita sa uskutočnila dňa 
14.novembra,  kde mali piataci, v rámci 
slovenského jazyka,  za úlohu vymyslieť 
príbeh z troch slov.

Ďakujem aj pani učiteľkám V. Masarykovej 
a A. Hvoreckej za super spoluprácu a 
pomoc pri realizovaní tejto akcie. Na 
ďalšej hodine vyberieme potom z každej 
triedy najlepší príbeh, ktorý oceníme.
Tretia aktivita, ktorú sme v tomto 
mesiaci zorganizovali, bola miniakcia 
pre druhákoch, ktorí, ako sme zistili, 
veľmi radi chodia do knižnice. Prečítali 
sme si knihu: „Kakaová bábovka alebo 
rozprávky pre celú rodinu“ od Igora 
Adamca. Osobne mám túto knihu 
veľmi rada, nachádzajú sa v nej vtipné 
príbehy vhodné pre deti a samozrejme 
i rodičov a učiteľov. Druháčikovia si 
nakoniec  vyplnili obrázkovú tajničku –
za pomoci pani učiteliek P. Horinkovej a 
M. Kondllovej. Podľa obrázkov dopísali 
písmenka a tajnička bola vyriešená. Naši 
druháčikovia sú tiež veľmi šikovní.
Posledná akcia bola naplánovaná na 
16. novembra, kde všetci šiestaci –
spôsobom „čítajúceho maratónu“ 
prečítali knihu „Surová doba kamenná“ 
od Terryho Dearyho. Je to kniha, ktorá 
vtipným, ale zároveň poučným spôsobom 
oboznamuje deti o dobe kamennej. Táto 
téma bola vybratá z dôvodu, že je to 
súčasnou i budúcou témou v predmete 
dejepis. V spolupráci s pani učiteľkou H. 
Martinkovou sme si nakoniec  dali malý 
vedomostný test, ktorý šiestaci zvládli na 
výbornú. Ďakujeme všetkým detičkám, 
pani učiteľkám, vychovávateľkám, že 
boli ochotné skĺbiť ich pracovný čas s 
aktivitami v knižnici.
Motto tohto mesiaca je: „Knihy sú 
otvorené dvere do čarovného sveta.“

Ivana Niessen, vedúca knižnice

Október v knižnici

     Vo štvrtok 26.októbra sa v našej 
telocvični konala veľká slávnosť. Prváci, 
najmenší členovia našej školskej rodiny, 
boli slávnostne imatrikulovaní, prijatí do 
našej školy. Milý sprievodný program bol 
tvorený básničkami a piesňou v podaní 

Prváci - najmenší clenovia našej školskej rodiny
našich prvákov. Odvahu pri tomto ich 
prvom veľkom školskom vystúpení im 
prišli dodať ich rodičia, pani učiteľky 
z materskej a základnej školy aj naši 
deviataci. Všetkých prítomných pozdravil 
pán riaditeľ a pán primátor, ktorý deťom 

odovzdal malý darček ako pamiatku na 
tento deň.
Vitajte, milí prváci, cíťte sa u nás dobre a 
zažívajte v našej škole krásne a úspešné 
chvíle!

ZŠ s MŠ Gbely

Kam na strednú?
  V mesiaci október sa v knižnici 
konali  - Literárne hry – čitateľská 
gramotnosť v rámci školských družín. 
Pani vychovávateľky dávali detičkám 
rôzne otázky, napr.: Čo je to kniha? Čo je 
to leporelo? Kto je to ilustrátor? Deti sa 
hravou formou naučili základné pojmy 
v literatúre a získali poznatky o našich i 
zahraničných spisovateľoch... 

ˇ

UMIESTNENIE ŽIAKOV
V ŠKOLSKOM ROKU 2016/2017

V školskom roku 2016/2017 ukončilo 
povinnú školskú dochádzku 52 žiakov 
základnej školy,  z toho v 9. ročníku 
50 žiakov a v nižšom ako 9. ročníku 2 
žiaci.

Celkovo bolo odoslaných 102 prihlášok 
na stredné školy.
Žiaci našej školy boli zapísaní na 
štúdium na týchto školách:
gymnázium 4 - ročné 16 žiakov
hotelová akadémia   3 žiaci
technické lýceum   3 žiaci
kamera, zvuk, strih   2 žiačky

Stredné odborné školy:
elektrotechnická    5 žiakov
technika a prev. dopravy   2 žiaci
strojnícka    2 žiaci
Via Humana     3 žiaci
pedagogická Modra   3 žiačky
kuchár     2 žiaci
kozmetička    1 žiačka
zdravotnícka    4 žiaci
stavebná    1 žiak
automechanik    1 žiak
konzervatórium    1 žiak
dopravná    1 žiak
dvojročný odbor    2 žiaci

Mgr. Andrea Šturmanová
kariérny poradca ZŠ s MŠ Gbely



J E D N O U    V E T O U    V    O B R A Z O C H
Počas veternej smršte mali plné ruky práce aj miestni hasiči 
za čo im patrí vďaka.

Nová dominanta základnej školy, ktorá v žiakoch vyvoláva 
hrdosť na svoju školu

Futsalisti základnej školy prví v okresnom kole

Piataci na návšteve v mestskej a naftárskej expozícii

Fotografia zo stretnutia naftárskych dôchodcov

Koncert skupiny Metalinda

Z vystúpenia na podujatí Mesiac úcty k starším

Pozvánka - Vianočné rozprávkovo



Zvony v kostole svätého Michala

ZVON IV.
Štvrtý, najmenší, nedatovaný zvon má 
dolný priemer venca 335 mm, hĺbku 240 
mm a celkovú výšku vrátane tanierovej 
hlavy 320 mm a hmotnosť 26 kg.

ZVON I. - Najväčší zvon ulial v 
profile stredného zvonového rebra R. 
Matoušek a spol v Brne v roku 1922. 
Zvon má spodný priemer 946 mm, 
hĺbku 725 mm, celkovú výšku vrátane 
technickej tanierovej hlavy 915 mm, 
hrúbku úderovej rany venca zvonu 67 
mm a hmotnosť 540 kg. Pod čepcom je 
datačný nápis:
R. Matoušek a spol. v Brne 1922
Na plášti zvonu je vyobrazený reliéf 
sv. Michala, pod ktorým je trojriadkový 
nápis: ŽIVÝCH VOLÁM: BLESKOM 
HROZÍM: „MRTVÝM PRAJEM: „HORE 
SRDCIAM“ VZDIALTE SA !“
„PO BOJI ODPOČINTE V POKOJI“
Zo štedrých darov gbelských farníkov.

ZVON II. - Druhý veľký zvon ulial v 
profile stredného zvonového rebra R. 
Matoušek a spol v Brne v roku 1922. 
Zvon má spodný priemer 784 mm, 
hĺbku 580 mm, celkovú výšku vrátane 
technickej tanierovej hlavy 715 mm, 
hrúbku úhodzovej rany venca zvonu 56 
mm a hmotnosť 290 kg. Pod čepcom je 
datačný nápis:
R. Matoušek a spol. v Brne 1922
Na plášti zvonu je vyobrazený reliéf 
Zvestovania Panny Márie, pod ktorým je 
dvojriadkový nápis 
Ave, Ave, Ave María!
Zdravas, Zdravas, Zdravas María!

ZVON III. - Tretí najmenší zvon zo 
súboru ulial Matias Orfandl v Trnave v 
roku 1770 v profile stredného zvonového 
rebra. Zvon má spodný priemer 602 mm, 
hĺbku 440 mm, celkovú výšku vrátane 
technickej tanierovej hlavy 545 mm, 
hrúbku úhodzovej rany venca zvonu 45 
mm a hmotnosť 145 kg.

Nápis pod čepcom:
FVDIDME MATHIEVS ORFANDL 
TYRNAVI/E A: 1770
Zvon je bohato zdobený na plášti tromi 
reliéfmi na venci je nápis IN NOHOREM 
S • IOSEPHI ET S. IOANN • BAPTIST 
/E PROPRYS IMPENSIS ECCL OPPIDI 
EGBEL SVBCVA A: R.D: MATHI : 
KVBANYI
(poznámka: všetky písmená N sú 
napísané naopak)

ZVON III.
Reliéf sv. Jozefa

ZVON III.
Reliéf sv. Jána Krstiteľa

ZVON III.
Reliéf Panny Márie Kráľovnej s Ježiškom
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Jesenné aktivity zavŕšil lampiónový 
pochod pri príležitosti „Dňa 
materských škôl“, ktorý sa
konal dňa 7.11.2017. 

     Z iniciatívy Slovenského výboru 
Svetovej organizácie pre predškolskú 
výchovu (SV OMEP) vznikla myšlienka 
usporiadať Deň materských škôl na 
Slovensku. Významným medzníkom v 
dejinách predškolskej pedagogiky na 
Slovensku sa stal dátum 4. november 
1829. V tento deň vznikla a bola založená 
v Banskej Bystrici prvá detská opatrovňa 
na území Slovenska. Jej zakladateľkou 
bola grófka Mária Terézia Brunswická. 
Česť a vďaka patrí tejto grófke za to, že 
vystihla špecifikum didaktiky materskej 
školy už v jej počiatkoch: „Tieto malé deti 
tak vyučujú, že ani nevedia, že sa učili, 
a celý čas trávia tak, že si myslia, že sa 
len hrali.“ 
Deti s lampiónmi a so svojimi rodičmi 
prechádzali cez ulice nášho mesta, až 
do MŠ Záhumenice.  Žiarili šťastím, 
nakoľko táto akcia bola uskutočnená 

Jesen v materskej školeˇ
        S nástupom do materskej školy 
prišlo veľa dobrej energie. Aby sme túto 
energiu v deťoch prehlbovali aj naďalej, 
privítali sme „PANI JESEŇ“ „Jabĺčkovým 
behom“, ktorý sa konal 5.10. na 
tartanovej dráhe ZŠ za chladného 
jesenného počasia. Prvý rok mali všetky 
deti od najmenších 2-ročných, až po 

 Tohtoročná „Šarkaniáda“ sa 
konala 25.októbra na „Ostrom vrchu“ a 
je ďalšou jesennou aktivitou, na ktorú sa 
pripravujú a tešia všetky deti, rodičia ale 
aj starí rodičia. Vzájomne sa tak prepojili 
tri generácie, ktoré na kopci spolu šantili, 
fandili si a odovzdávali skúsenosti z 
púšťania šarkanov. Počasie nám prialo a 
tak sa na oblohe naháňali draci, strašidlá 
a postavičky z rozprávok rôznych tvarov. 

prvým rokom v našej materskej škole.  
V areáli MŠ na kopci boli vypustené za 
sprevádzania  básne: „Leť balónik do 
sveta“ lampióny šťastia. 
Týmto ďakujeme všetkým rodičom 
a deťom za hojnú účasť na akciách, 

najstarších predškolákov veľmi náročnú 
trať.  Ale spolu s pani učiteľkami ju zdolali 
a odmenou im boli sladučké jabĺčka. 
Okrem dobrej nálady sme podporili v 
deťoch pozitívny postoj k zdravému 
životnému štýlu, ale aj radosť z pohybu 
za každého počasia.                                                                                       

Katarína Pálenyiková

Šarkaniáda

Deti rozžiarili naše mesto svetlom i srdieckom
taktiež všetkým pani učiteľkám za ochotu 
pracovať a zúčastňovať sa na školských 
akciách pre deti v odpoludňajších  
hodinách a tešíme sa na ďalšie stretnutia 
s vami.

Bronislava Ožvoldíková

JEDNOU 
VETOU

Všetci si výborne precvičili nohy, 
hlasivky a dýchanie, stretli sa s priateľmi. 
Atmosféra bola ozaj výborná! Zohriať sa 
a opekať sa dalo pri ohni, vhod prišlo i 
občerstvenie v podobe teplého čaju a 
lízanky od „Gbelských strýcov“. Vďaka. 
Najviac sa však cení spoločne prežitý 
čas a nezabudnuteľné spomienky .

Bc. Dagmar Kociňáková

ˇ

V sobotu 2.decembra 2017 o 14.00 hodine
bude v Dome kultúry Gbely „privítanie 

občiankov“ narodených
v roku 2017.

Kto si správne tipne počet narodených detí v období 
od 01.01.2017 - 30.10.2017 a svoju odpoveď zašle 

do 10.decembra 2017 do redakcie, bude zaradený do 
žrebovania o CD hudobnej skupiny HELIGONICA.
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Každý zápas hrali naplno
Aj tento rok sa konal Halový futbalový turnaj prípraviek „ Pohár predsedu 
ZsFZ2017“. Turnaj sa skladá z dvoch kvalifikačných kôl, z ktorých do finále 
postupujú prvé tri najlepšie mužstvá. 

 Adam a Ivan Ambrovci – naši 
tréneri  boli oslovení vedením OBFZ 
Senica, aby vyskladali mužstvo z 
prípraviek OBFZ Senica. Hoci volali 
viacero hráčov z iných mužstiev, 
väčšinou im prichádzalo zamietavé 
stanovisko. Nakoniec zložili mužstvo 
z dvoch brankárov a siedmich hráčov. 
Chlapci sa stretli trikrát na spoločnom 
tréningu  a v sobotu 4.11 vyrazili do 
Senice na kvalifikačný turnaj. Hneď ráno 

však vypadol pre chorobu jeden hráč a 
tak celý turnaj odohrali chlapci v počte 
osem hráčov. Chlapci hrali každý zápas 
naplno, súperom nedávali veľa šancí na 
presný zásah, a tak krôčik po krôčiku 
stúpali za istým víťazstvom. Nakoniec 
pokorili všetky mužstvá, no ani toto 
nestačilo. Slovíčkárenie spôsobilo, že 
chlapci nepostúpili. V propozíciách 
bolo totiž uvedené, že na turnaji môžu 
štartovať len tí hráči, ktorí hrajú súťaže 

riadené príslušným ObFZ (nie ZsFZ ani 
SFZ). Zátvorka sa stala osudným nášmu 
mužstvu, lebo nik z kompetentných na 
tento “problém“ neprišiel skôr. Chlapci 
tak sú potrestaní za to, že sú dobrí a hoci 
vekovo patria ešte do prípravky , ktorú aj 
hrajú, vypomáhajú aj mladším žiakom. Z 
tohto turnaja tak odišli chlapci sklamaní, 
hoc aj s dvoma individuálnymi cenami 
pre Adama Ravasa za najlepšieho hráča 
a Michala Gulíška za najlepšieho strelca 
turnaju. Súpiska:
Tobias Blanárik – FK Koválov
Adam Abou Elyazid – TJ Nafta Gbely
Vladimír Volek – TJ Nafta Gbely
Ondrej Valla – TJ Nafta Gbely
Adam Ravas – TJ Nafta Gbely
Roman Horný – TJ Nafta Gbely (pre 
chorobu nenastúpil)
Adam Horniak – TJ Iskra Holíč
Michal Gulíšek – TJ FK Kúty
Daniel Regásek – TJ Unín
Výsledky zápasov:
Senica – Trnava 4:2
(Gulíšek 2x, Volek, Horniak)
Senica – Trenčín 5:1
(Ravas 2x, Gulíšek 2x, Regásek)
Senica – Prievidza 6:3
(Gulíšek 5x, Volek)
Senica – Topoľčany 7:2
(Ravas 2x, Volek 2x, Gulíšek 2x, Valla)
Senica – Prievidza 12:0
(Volek 3x, Gulíšek 4x, Horniak 2x, Ravas 
2x, Regásek)

Mgr. Eva Volková

JEDNOU 
VETOU

Záverecné vystúpenie v tomto roku už o týžden...ˇ
 Po našom oficiálnom vystúpení 
sme si spoločne s obyvateľmi DPS 
zaspievali ľudové piesne a tým prispeli 
k programu, ktorý zorganizovalo vedenie 
DPS. Sme radi, že sme mohli našich 
spoluobčanov pobaviť.
V tomto roku nás čaká posledné 
vystúpenie a to v Gbeloch na podujatí 
Adventná dedinka. Vianočným vinšom 
zaželáme všetkým všetko dobré, šťastie, 
zdravie a požehnanie. Zaspievame 
koledy netradične, v sprievode organa. 
Sólovo s nami bude vystupovať 
saxofonista Janek Beňa. Tešíme sa na 
vás a na príjemné chvíle, ktoré spolu 
strávime na kultúrnom podujatí, pri 
slávnostnom rozsvietení vianočného 
stromčeka.

Za FSk Gbelan – Ján Bolebruch

V mesiaci úcty k starším sme spríjemnili posedenie v Dome pokojne staroby 
v Gbeloch, v obidvoch zariadeniach.

ˇ

Tajnička z čísla 09/2017znie:
...pripomenieme 625.výročie

prvej písomnej zmienky.
Vyžrebovaný výherca: Vladimír Remiš

Tajnička z čísla 10/2017znie: 
Čo dáva zmysel života,

dáva aj smrti.
Vyžrebovaný výherca: Lucia Švrčková



Gbelan

 Predhodový piatok sa niesol v 
znamení tenisu. Vo finálovom zápase 
sa stretli predminuloroční finalisti Maroš 
Bolebruch a Ján Hrabovský. Tieto mená 
zaistili zápasu slušnú divácku kulisu a 
pred ich zrakmi hráči odohrali pekný, aj 
keď trocha jednoznačný zápas. 

Finále gbelskej tenisovej ligy
13

Marošove údery boli ako z učebnice 
tenisu a ani Jánove zaťaté zuby 
nepomohli. Posledný úder rozhodol 
o výsledku 6:2, 6:1 a prekvapenie sa 
nekonalo. Maroš získal svoje trináste 
víťazstvo. Obom hráčom gratulujem ku 
skvelému výkonu! Ďakujem za účasť aj 
ich 28 súperom v tomto ročníku GTL!

Peter Petrovič

Z tvorby žiakov ZUŠ Gbely
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TEPOVANIE:
- automobilov
- sedačiek, kobercov...
Alžbeta Vlková, 0917 570 032

KOVOŠROT VAŠIN, s.r.o.
(Gbely – objekt tehelne)

- Výkup kovového odpadu a farebných kovov
- Výkup a zber autovrakov, doklad o likvidácii

K dispozícii nájazdová váha (40t)
Otvorené: UT–PI:10.00-16.00 SO:9.00-12.00

Výkup papiera (časopisy a noviny)
na prevádzke Čáry

0908 / 147 888     0903 / 404 138

ŠENIGLA - NÁBYTOK 
NA MIERU

NÁVRH – VÝROBA – MONTÁŽ

www.nabytoksenigla.sk 
- Kuchynské zostavy, obývacie, 
spálňové zostavy, kúpeľňový a 

kancelársky nábytok, detské izby, 
šatníky, vstavané skrine.

KONTAKT: 0904 / 910 042

Predáva sa rodinný dom s 
pozemkom. Cena dohodou.

Kontakt: 0905 / 896 579

BEZPLATNÁ 
INZERCIA

- predaj
Podľa evidencie rodinných 
domov sme zistili, že v meste 
Gbely je 191 neobývaných 
domov. Z tohto dôvodu 
ponúkame vlastníkom,  ktorí  
chcú neobývaný rodinný dom  
ponúknuť na predaj, možnosť 
bezplatnej inzercie v mesačníku 
Gbelan. Rozsah bezplatnej 
inzercie je  nasledovný:
Predáva sa rodinný dom na ul. 
............ súpisné číslo...........
Informácie na telefónnom čísle: 
........................................KAMEROVÉ SYSTÉMY, ALARMY

0903 / 486 477  www.comptelplus.sk

POČÍTAČE, INTERNET
POKLADNICE, 
WEBSTRÁNKY

0903 / 251 129

www.comptel.sk

VÝROBA KOVOVÉHO 
OPLOTENIA ZÁBRADLIA A 
OCEĽOVÝCH KONŠTRUKCIÍ

Ferdinand Šmida - návrh, výroba, 
montáž

fmf.smida@gmail.com    
0905 / 311 521

KOZMETICKÝ SALÓN FEMINA
Jana Švrčková, Naftárska 944, ponúka:

kompletné kozmetické služby
- JANSSEN Cosmetics ošetrenie pleti - 

laser LASOCARE
Kontakt: 0904 / 572 184

Je na predaj rodinný dom s 
dvoma 3-izbovými bytmi na 

ulici Mirka Nešpora.
Každý z nich má samostatný 

vchod a výmeru 110m2.
Kontakt: 0907 / 782 620

PNEUSERVIS ŽENIŠ
0905 / 691 736

„JÁDERKA“
0905 / 408 294

Je na predaj vinohrad v záhradkárskej osade v 
Gbeloch. Odrody: Burgund šedý, Frankovka a 
ovocné stromy. Cena dohodou. 0915 156 832.

MASÁŽE
0905 / 896 906

Gbelania na 64 poliach
     Najväčšiu pozornosť pútali premiérové kolá 2. ligy, kde najskôr naftári zachraňovali 
remízu  s Krasňanami a potom zase smolne prehrali s Modrou. V 3. lige zaznamenali 
Gbely prvé víťazstvo na úkor Vrbového a potom zase oslabené inkasovali vysokú prehru 
v Senici. V 4. lige Gbelania obrali o body domáce Kopčany a rovnakým výsledkom zvíťazili 
doma nad hosťami z Holíča. V 5. lige Gbely nestačili na hosťujúcu Skalicu, ale zato sa im 
podaril husársky kúsok na Myjave. Domácim hráčom, ktorí patria papierovo k najväčším 
ašpirantom na postup uchmatli cenný bod. Ešte potešujúce je, že o skvelý výsledok sa 
zaslúžili hlavne mladí šachisti.
2. liga: 1.kolo Gbely – Krasňany     4:4     2. kolo Gbely – Modra „B“         3,5 : 4,5
3. liga: 2.kolo Gbely „B“ – Vrbové   5:3.    3. kolo ŠK Senica – Gbely „B“     6 : 2
4. liga: 3.kolo Kopčany–Gbely „C“  1,5:3,5   4. kolo Gbely „C – Holíč „B“      3,5 : 1,5
5. liga: 1.kolo Gbely„D“–Skalica„D“ 1,5:3,5   2. kolo Myjava – Gbely „D“        2,5 : 2,5
 

RNDr. Peter Brunovský, PhD.

NARODILI SA:
Samuel Papánek,
Roman Kuzmanov
Nicoletta Heráková

   OPUSTILI NÁS: 
Irena Antálková (84 r.)

Helena Prušanská (84 r.)
Emília Dittrichová (79 r.)

JUBILANTI - NOVEMBER:
Oľga Butašová
Emília Fučková

Marta Kobilá
Ján Kocák
Ján Válka

Otília Konečná
Rozália Butašová

Vilhelmína Kocáková
Anna Piváková

Vilhelmína Gálová
Ignác Krídl

Anastázia Brunovská

Spoločenská kronika

TVORBA WEBSTRÁNOK
Ondrej Chocholáček 

0915 / 613 610  www.webon.sk

14
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TETÁNIA - panická reakcia ci fóbia?ˇ
15

Hyperventilačný syndróm

 Tetánia je súbor príznakov 
zvýšenej dráždivosti nervového systému, 
ktorý vzniká zmenami koncentrácie 
minerálov v medzibunkovej tekutine.
Používa sa aj viacero iných označení 
ako neurocirkulačná asténia, neuróza, 
panická reakcia, fóbia atď. Postihnutý 
často nerozpoznáva súvislosť medzi 
p r íč inou(s t rach ,obavy,negat ívne 
emócie), a následkami (tŕpnutie, 
zvieranie, závraty).
Najdôležitejšou zo zmien je zníženie 
hladiny vápnika, ale býva tiež pri 
nedostatku horčíka či niektorých 
mozgových a psychických chorobách.
Tetánia sa prejavuje kŕčovými stavmi, 
ktoré najčastejšie postihujú prsty rúk 
a nôh. Napnutím svalov sa zápästie a 
záprstie bolestivo ohne, pričom palec 
smeruje do dlane a ostatné prsty sa 
kŕčovito vystrú. Spazmy sú mimoriadne 

bolestivé a sprevádza ich brnenie alebo 
aj čiastočná necitlivosť rúk a nôh. Pri 
rôznych záchvatoch a psychických 
poruchách môže dochádzať k 
zrýchleniu a prehĺbeniu dýchania tzv. 
hyperventilácia. Ďalšie príznaky môžu 
byť aj bolesti alebo zvieranie hrudníka, 
ktoré sú atypické,búšenie srdca, kedy 
pulz neprekročí 120/min., závrate, 
slabosť,zmätenosť, sucho v ústach, 
pálenie rúk, tráviace ťažkosti, a môže 
niekedy vyvolať mdlobu( kolapsový 
stav). Pri zrýchlenom a prehĺbenom 
dýchaní sa nezvyšuje množstvo kyslíka 
do krvi, ale sa znižuje množstvo oxidu 
uhličitého(CO2), čo má za následok 
tŕpnutie končatín.
Základná prvá pomoc spočíva v 
pohodlnom posadení pacienta, 
rozprávame sa s ním, upokojujeme a 
zisťujeme vyvolávajúci problém. Ak sme 
si istí, že nejde o ochorenie srdca a ak mal 
už podobné stavy v minulosti, pomôže 

dýchanie do vrecka priloženého k ústam 
počas 3-5min. alebo pokiaľ príznaky 
neustúpia. Počas rozhovoru sa snažíme 
slovnou pomocou spomaľovať dýchanie 
na frekvenciu raz za 4-5sekúnd. 
Vďaka nesprávnemu stravovaniu má 
väčšina pacientov skôr nižšiu hladinu 
horčíka v krvi, čím stúpa množstvo ľudí s 
hyperventiláciou. 
Panické dýchanie je neškodný stav a na 
jeho zvládnutie stačí rozhovor a slovné 
upokojenie. Pacienti často absolvujú 
veľa vyšetrení a často aj opakovane, 
pretože príznaky imitujú telesné 
ochorenia. Po vylúčení týchto ochorení 
si vedia pacienti často pomôcť aj sami, 
či už vôľovou kontrolou dýchania alebo 
dýchaním do vrecka. Ak majú podobné 
príznaky, ako v minulosti a vedia to 
zvládnuť, nie je potrebné volať tiesňovú 
linku 155.

Bc.Ladislav Gutschnitz
Vedúci záchranár stanice RZP Gbely
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25. december

1. december

J asl i č k o vá  p ob o ž no s ť

19. december

Viac informácií: Správa mestského majetku Gbely, spol.s r.o.
Naftárska 2104/2, 90845 Gbely. Tel./fax.: 034 / 6621 764, E-mail: kultura@gbely.sk

2. december

20. december

31. december

30. december

2. / 10. / 17. december

17. december

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú všetkých do
Adventnej dedinky v piatok 1. decembra 2017 od 15.00 

hodiny pri dome kultúry. Program nájdete na zadnej strane 
mesačníka Gbelan. Viac informácií: 034 / 6621 764

Spoločenstvo don Bosco Gbely pozýva všetkých na futba-
lový turnaj Don Bosco Cup v sobotu 2. decembra 2017
o 12.00 hodine v telocvični ZUŠ Gbely. Pozývame všetky 

deti a rodičov. Prid‘te povzbudiť naše mužstvá.
Viac informácii: 0919 / 195 576

Šachové zápasy ŠK Nafta Gbely:
5. liga: 02.12.2017 Gbely D - Holíč C                (09.00 hod.)
4. liga: 10.12.2017 Gbely C - Modranka juniori (10.00 hod.)
3. liga: 17.12.2017 Gbely B - Potônska veža    (10.00 hod.)

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú všetkých
na Vianočný koncert dychovej hudby

Kumpanovi muzikanti, ktorý sa uskutoční v nedeľu
17. decembra 2017 o 16.00 hodine v dome kultúry.

Vstupné 7€. Dôchodcovia a deti 5€.

Základná škola s materskou školou Gbely pozýva na
Vianočný príbeh v podaní detí z materskej školy,

ktorý sa uskutoční v utorok 19. decembra 2017
o 16.00 hodine v Dome kultúry Gbely.

Vstupné ľubovoľné.

Základná škola s materskou školou Gbely pozýva na
vystúpenie žiakov 1. stupňa pod názvom

Vianočné rozprávkovo,
ktoré sa uskutoční v stredu 20. decembra 2017

o 17.00 hodine v Dome kultúry Gbely. Vstupné ľubovoľné.

Spoločenstvo don Bosco pozýva na
Jasličkovú pobožnosť,

ktorá sa uskutoční v pondelok 25. decembra 2017
o 15.00 hodine v rímskokatolíckom farskom kostole

v Gbeloch. Vstup zdarma.

Spoločenstvo don Bosco organizuje kolednícku akciu
na pomoc deťom tretieho sveta pod názvom 
Dobrá novina, ktorá sa uskutoční v sobotu

30. decembra 2017. Záujemcovia, ktorí by radi prijali
koledníkov sa môžu zapísať od 24. decembra v kostole.

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú všetkých na 
Silvester pre všetky generácie.

Hrá hudobná skupina Grafic.
Všetky informácie nájdene na žltom vkladacom liste

mesačníka Gbelan 11/2017.

13. december Základná umelecká škola Gbely pozýva na
Vianočný koncert žiakov ZUŠ Gbely.

Koncert sa uskutoční v stredu 13. decembra 2017
o 17.00 hodine v Dome kultúry Gbely. Súčasťou koncertu

bude výstava výtvarných prác žiakov ZUŠ.

A d v en t n á  ded i n ka

d on  b o s c o  c up

DECEMBER V GBELOCH

Vi a n o č n ý  k onc ert
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š a c ho v é  zá pas y
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